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Op 4 april 2024 verscheen op de site van DCMR een bericht over een brief die aan de Tweede Kamer was

verstuurd inzake de oproep tot strengere aanpak van vervuilende bedrijven1. Deze brief ging vergezeld van

een interview met directeur Daan Molenaar in het programma EenVandaag2. Tenslotte is op de site van

EenVandaag nadere informatie te vinden over de brief3. In alle uitingen van EenVandaag gaat het

eenduidig om de situatie rondom het bedrijf Chemours. 

 

De heer Molenaar geeft bij EenVandaag aan dat dit “een ongebruikelijke stap” is. Verder geeft Molenaar

o.a. aan dat:

- de DCMR geen wettelijke instrumenten heeft waarmee effectief aan de slag gegaan kan worden

- dit het gevolg is van laks handelen van de staatssecretaris I&W;

- economische belangen heel lang voorrang hebben gekregen boven de belangen van gezondheid en

milieu;

- “de kraan openstaat en DCMR aan het dweilen is” als metafoor voor het feit dat DCMR alleen

achteraf kan ingrijpen, terwijl vooraf ingegrepen zou moeten worden (bedrijven dienen aan te tonen

dat men aan milieueisen voldoet, dan wel bepaalde stoffen niet gebruikt);

- er een emotionele betrokkenheid is omdat “collega’s, familie, vrienden in die buurt wonen”. “Die

buurt” wordt verder niet gespecificeerd maar kan niet anders dan als de nabije omgeving van

Chemours geïnterpreteerd worden.

 

                                                                                      

1https://www.dcmr.nl/actueel/nieuws/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-

vervuilende-bedrijven
2 https://eenvandaag.avrotros.nl/item/eenvandaag-03-04-2024/  
3https://eenvandaag.avrotros.nl/item/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-

vervuilende-bedrijven-de-kraan-moet-dicht/  

https://www.dcmr.nl/actueel/nieuws/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-vervuilende-bedrijven
https://www.dcmr.nl/actueel/nieuws/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-vervuilende-bedrijven
https://eenvandaag.avrotros.nl/item/eenvandaag-03-04-2024/
https://eenvandaag.avrotros.nl/item/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-vervuilende-bedrijven-de-kraan-moet-dicht/
https://eenvandaag.avrotros.nl/item/omgevingsdiensten-roepen-tweede-kamer-op-tot-strengere-aanpak-vervuilende-bedrijven-de-kraan-moet-dicht/
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1. De genoemde brief is voor zover te overzien niet op de site van DCMR beschikbaar, kunt u deze aan PS

sturen? 

Antwoord

Genoemde brief van d.d. 19 oktober 2023 is op de website van DCMR Milieudienst Rijnmond (DCMR) te

vinden onder de nieuwsberichten bij het dossier Chemours (Drie grote omgevingsdiensten pleiten

opnieuw voor inhaalslag milieuwetgeving | DCMR). Het betreft een gezamenlijke brief van drie

omgevingsdiensten (DCMR, OD NZKG en ODRN) aan de staatssecretaris van Infrastructuur en Waterstaat

(IenW). De inhoud van deze brief is in overeenstemming met de brieven die door de betrokken bevoegd

gezagen (provincies Zuid- en Noord-Holland en gemeente Nijmegen) als reactie op het rapport Industrie

en Omwonenden van de Onderzoeksraad voor de Veiligheid (OvV) aan de minister en staatssecretaris van

IenW zijn gestuurd met afschriften naar Provinciale Staten;

 30 mei 2023: GS-reactie op rapport Onderzoeksraad voor Veiligheid ‘Industrie en omwonenden’

 10 oktober 2023: GS-reactie op rapport ‘Industrie en omwonenden’ van de Onderzoeksraad voor

Veiligheid

2. Zijn deze uitingen van communicatie door DCMR vooraf met het college of de ambtelijke organisatie

van de provincie afgestemd? Indien dit niet het geval is, hoe beschouwt u dan de werkwijze DCMR om

op deze wijze de publiciteit te zoeken? 

Antwoord

In aanloop naar het plenaire debat in de Tweede Kamer op 4 april 2024 heeft EenVandaag gevraagd of een

bestuurder van de provincie dan wel DCMR-directielid wilde deelnemen aan een interview. Op basis van

beschikbaarheid is door PZH en DCMR afgesproken dat de heer Molenaar hieraan zou deelnemen. Zijn

boodschap is vooraf afgestemd, is in lijn met de standpunten die eerder in brieven aan de minister en

staatssecretaris van IenW zijn gestuurd en heeft hij tijdens de uitzending uitstekend toegelicht. De in het

interview genoemde punten (voorzorgbeginsel en de eisen aan verouderde installaties) zijn onderdeel van

deze brieven. Deze punten zijn ook mondeling door de bevoegd gezagen en omgevingsdiensten naar

voren gebracht in het openbare Rondetafelgesprek met de commissie van IenW  van de Tweede Kamer op

14 september 2023.  

3. Vindt u dat DCMR zich direct tot de Tweede Kamer zou moeten kunnen wenden als operationele,

uitvoerende organisatie of vindt u dat het college met de betreffende gedeputeerde als bevoegd gezag

hier een rol in speelt? 

Antwoord

De provincie Zuid-Holland is één van de opdrachtgevers van DCMR. De uitvoering van taken door DCMR

vindt plaats binnen de bestuurlijk vastgestelde kaders van de VTH-nota en het Meerjarenprogramma dat

door het Algemeen Bestuur van DCMR is vastgesteld. De uitvoering van en communicatie over provinciale

taken vindt plaats binnen de afgesproken kaders en wordt zorgvuldig  afgestemd. 

 

https://www.dcmr.nl/actueel/nieuws/drie-grote-omgevingsdiensten-pleiten-opnieuw-voor-inhaalslag-milieuwetgeving
https://www.dcmr.nl/actueel/nieuws/drie-grote-omgevingsdiensten-pleiten-opnieuw-voor-inhaalslag-milieuwetgeving
https://onderzoeksraad.nl/onderzoek/industrie-en-omwonenden/
https://onderzoeksraad.nl/onderzoek/industrie-en-omwonenden/
https://pzh.notubiz.nl/document/12832811/1/GS-reactie+op+rapport+%27Industrie+en+Omwonenden%27+van+de+Onderzoeksraad+voor+Veiligheid
https://pzh.notubiz.nl/document/13322250/1/GS-reactie+aan+de+minister+van+Infrastructuur+en+Waterstaat+op+rapport+Industrie+en+Omwonenden+van+de+Onderzoeksraad+voor+Veiligheid
https://pzh.notubiz.nl/document/13322250/1/GS-reactie+aan+de+minister+van+Infrastructuur+en+Waterstaat+op+rapport+Industrie+en+Omwonenden+van+de+Onderzoeksraad+voor+Veiligheid
https://pzh.notubiz.nl/document/13147727/1/Spreektekst+RTG+Ovv+rapport+Industrie+en+Omwonenden
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4. Hoe oordeelt u over het feit dat DCMR voor een geheel andere rol pleit in de werkzaamheden waarbij

men een verschuiving voor zich ziet van handhaven naar voorzorg? 

Antwoord

De bestuurlijk vastgestelde VTH-nota is en blijft het uitgangspunt. De bestaande wettelijke instrumenten

worden ingezet conform de kaders die in de nota zijn vastgelegd. Om de gezondheid van omwonenden

beter te kunnen waarborgen, conform   het advies van de OvV, is echter een betere verankering van het

voorzorgbeginsel in de wetgeving nodig. De OvV pleit in het rapport voor een betere borging hiervan en

de betrokken bevoegd gezagen en omgevingsdiensten hebben gepleit voor een concrete invulling

daarvan, zoals ook blijkt uit onze reacties op het OvV-rapport. 

5. Leidt de opstelling van DCMR tot een mogelijke juridische verzwakking in relatie tot de positie van

Chemours? DCMR bemoeilijkt namelijk het eigen functioneren door introductie van emotionele en

persoonlijke factoren die de huidige operationele werkzaamheden kunnen beïnvloeden (zie de laatste

bullet bij de Toelichting hierboven).

 

Antwoord

De bezorgdheid van omwonenden rondom   bedrijven zoals Chemours en Tata is groot. In de recente

hoorzittingen met de bewoners rondom Chemours met Provinciale Staten zijn deze zorgen ook besproken.

Het tonen van begrip voor de ongerustheid van de omgeving betekent geen wijziging in de juridische

positie. Binnen de bestaande wettelijke kaders zetten PZH en DCMR zich in voor een zo goed mogelijke

bescherming van de gezondheid van omwonenden, en pleiten - in lijn met het OvV-rapport - op een aantal

punten voor een versterking van het wettelijke instrumentarium. 

Den Haag, 21 mei 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, plv. voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J.N. Baljeu


